

技术及应用

星载DC-DC电源转换器总剂量辐射损伤效应研究

高博^{1, 2, 3}; 余学峰^{1, 2}; 任迪远^{1, 2}; 李豫东^{1, 2}; 李茂顺^{1, 2, 3}; 崔江维^{1, 2, 3}; 王义元^{1, 2, 3}; 吾勤之⁴; 刘伟鑫⁴

1.中国科学院 新疆理化技术研究所, 新疆 乌鲁木齐830011 2.新疆电子信息材料与器件重点实验室, 新疆 3.中国科学院研究生院, 北京100049 4.上海航天技术研究院 第八〇八研究所, 上海201109

收稿日期 修回日期 网络版发布日期:

摘要 对低功率、双输出型DC-DC电源转换器⁶⁰Co γ辐照后的总剂量辐射损伤及辐照后退火效应进行研究。探讨了器件在不同负载、不同输入电压条件下输入电流 I_{in} 、正路/负路输出电压 V_{out} 、正路输出电流 I_{out} 、抑制模式下的输入电流 $I_{inhibit}$ 等参数随总剂量、退火时间的变化关系。实验结果表明: 虽然同为小功率器件 (DVHF2812DF与 DVTR2815DF), 但抗总剂量辐射能力有所差异, 这与以往结果不同; 由于氧化物正电荷的累积, 在追加辐照时器件参数发生很大变化; 满功率负载条件下器件的电参数随总剂量变化明显; 抑制模式下输入电流可作为一评估器件抗辐射能力的敏感参数。

关键词 [DC-DC电源转换器](#) [辐射损伤效应](#) [退火效应](#)

分类号

Total Ionizing Dose Effects of DC-DC Power Converter Used in Satellite

GAO Bo^{1, 2, 3}; YU Xue-feng^{1, 2}; REN Di-yuan^{1, 2}; LI Yu-dong^{1, 2}; LI Mao-shun^{1, 2, 3}; CUI Jiang-wei^{1, 2, 3}; WANG Yi-yuan^{1, 2, 3}; WU Qin-zhi⁴; LIU Wei-xi⁴

1. Xinjiang Technical Institute of Physics & Chemistry, Chinese Academy of Sciences, Urumqi 830011, China; 2. Xinjiang Key Lab of Electronic Information Material and Device, Urumqi 830011, China; 3. Graduate University of Chinese Academy of Sciences, Beijing 100049, China; 4. No. 808 Institute of Shanghai Academy of Spaceflight Technology, Shanghai 201109, China

Abstract The total ionizing dose effects and annealing effects of DVHF2812DF and DVTR2815DF DC-DC power converters were investigated. The typical electrical parameters, such as input current, output current, output voltage, and input current of inhibition mode, as function of the total dose with different loads and different input voltages were discussed. The relationships between these parameters and the annealing time were observed. The experiment results show that when annealing at room temperature, the trapped holes in deeper energy levels anneal little, which results in dramatic changes of the electric parameters of the DVHF2812DF device when irradiated with extra dose irradiation. However, these parameters go back to the initial values when annealing at high temperature. There are more changes of the electric parameters under the full power loaded situation than other conditions. The input current under inhibition mode can be considered as a sensitive parameter in the evaluation of the radiation-hardened levels of the devices.

Key words [DC-DC power converter irradiation damage effects annealing effects](#)

DOI

扩展功能	
本文信息	
▶ Supporting info	
▶ [PDF全文](540KB)	
▶ [HTML全文](0KB)	
▶ 参考文献	
服务与反馈	
▶ 把本文推荐给朋友	
相关信息	
▶ 本刊中 包含“DC-DC电源转换器” 的相关文章	
▶ 本文作者相关文章	
· 高博	
·	
· 余学峰	
·	
· 任迪远	
·	
· 李豫东	
·	
· 李茂顺	

